
Adjektiivin vertailu



Kolme vertailumuotoa

Positiivi Komparatiivi Superlatiivi

fin finare finast

hieno hienompi hienoin
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1. Säännöllinen vertailu: -are ja -ast

Positiivi Komparatiivi Superlatiivi Superlatiivi

lyhyt muoto pitkä muoto

billig billigARE billigAST den/det/de billigASTE

halpa halvempi halvin

vacker vackrARE vackrAST den/det/de vackrASTE

kaunis kauniimpi kaunein
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2. ”Hivenen epäsäännölliset” -re ja –st (+ vokaali muuttuu)

Positiivi Komparatiivi Superlatiivi Superlatiivi

lyhyt muoto pitkä muoto

lång längRE längST den/det/de längSTA

pitkä pidempi pisin

stor störRE störST den/det/de störSTA

suuri suurempi suurin

ung yngRE yngST den/det/de yngSTA

nuori nuorempi nuorin
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3. Täysin epäsäännölliset: -re ja –st + sana muuttuu

Positiivi Komparatiivi Superlatiivi Superlatiivi

lyhyt muoto pitkä muoto

bra/god bättRE bäST den/det/de bäSTA

hyvä parempi paras

dålig sämRE sämST den/det/de sämSTA

huono huonompi huonoin

gammal äldRE äldST den/det/de äldSTA

vanha vanhempi vanhin

liten mindRE minST den/det/de minSTA

pieni pienempi pienin
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4. Vertailu sanoilla mer(a) ja mest
Positiivi Komparatiivi Superlatiivi Superlatiivi

lyhyt muoto pitkä muoto

spännande mer(a) spännande mest spännande den/det/de mest spännande

jännittävä jännittävämpi jännittävin

förvånad mer(a) förvånad mest förvånad den/det/de mest förvånade

hämmästynyt hämmästyneempi hämmästynein

romantisk mer(a) romantisk mest romantisk den/det/de mest romantiska

romanttinen romanttisempi romanttisin

Vertailu sanoilla mer(a) ja mest, kun adjektiivin pääte on -ande, -ende, -ad tai -isk.
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Positiivi = perusmuoto (3 muotoa)

lika – som (yhtä – kuin) ja så – som (niin – kuin)

En-suku Vår skola är lika stor som er skola. STOR

Koulumme on yhtä suuri kuin teidän koulunne.

Ett-suku Vårt gymnasium är lika stort som ert gymnasium. STORT

Lukiomme on yhtä suuri kuin teidän lukionne.

Monikko Våra grupper är inte så stora som era grupper. STORA

Ryhmämme eivät ole niin suuria kuin teidän ryhmänne.
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Komparatiivi 

Komparatiivissa vertaileva kuin-sana on än.

Jos komparatiivi muodostetaan päätteellä (are/re), adjektiivilla on vain yksi muoto.

Jag är äldre än du. (yksikkö ’äldre’) Olen vanhempi kuin sinä.

Vi är äldre än ni. (monikko ’äldre’) Olemme vanhempia kuin te.

Sääntö: ”vain yksi pääte kerrallaan”, koska sanassa on jo are/re, sinne ei enää tule t/a-päätettä.

Jos komparatiivi muodostetaan mera-sanalla, adjektiivi taipuu.

Är flickor mer(a) romantiska än pojkar? Ovatko tytöt romanttisempia kuin pojat?

Vi är mer(a) förvånade än ni. Olemme hämmästyneempiä kuin te.
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Superlatiivi - 1) lyhyt muoto

Lyhyt superlatiivi predikaattina. =  Superlatiivia ei seuraa substantiivi.

Jag är bäst._______ Minä olen paras.

Vi är bäst. Me olemme parhaita.

Tässäkin sääntö: ”yksi pääte kerrallaan”

Kun vertaillaan mest-sanalla, superlatiivi taipuu. (vrt. komparatiivi)

De här filmerna är mest romantiska. Nämä elokuvat ovat romanttisimpia.

De var mest förvånade. He olivat hämmästyneimpiä.
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Superlatiivi – 2) pitkä muoto

Pitkää superlatiivi attribuuttina. = Superlatiivin perässä on substantiivi.

Vilken är den bästa filmen som du har sett? Mikä on paras elokuva, jonka olet nähnyt?

Pitkä superlatiivi myös omistussanan jälkeen. ”min kära mamma” –sääntö ;)

Vem är din bästa kompis? Kuka on paras kaverisi?
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